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 Vooraf: 
 
Door de voorzitter van het auditpanel wordt aangegeven dat de opleiding verplicht is een rapportage van dit 
ontwikkelgesprek voor te leggen aan de aanwezige leden van het auditpanel en dit na goedkeuring 
publiekelijk te publiceren. 
 
Eerst worden er een aantal aandachtspunten besproken die zowel bij de audit van de opleiding 
podotherapie bij Fontys als bij de audit van de bij Saxion aan de orde kwamen. 
 
Daarna worden een aantal punten besproken die specifiek voor Fontys opvielen. 
 

1 Het instituut versus de eigen opleiding. 
 
Beide opleidingen, zowel van Saxion als bij Fontys hebben onlangs een proces doorgemaakt waarbij er een 
stevigere inbedding is ontstaan in het grotere instituut. Daar was alle reden toe. Het maakt de kleine 
opleidingen sterker. Na deze periode is de opleiding ook weer energie gaan steken in het versterken van de 
eigen identiteit binnen het instituut. Het panel geeft aan dat er op dit moment een gezonde balans is tussen 
het instituut en de eigen identiteit van de opleiding. Er moet echter blijvend energie gestoken worden in het 
benutten van de kracht van het grotere instituut in combinatie met het behouden van de eigen identiteit. 
Beiden zouden elkaar moeten versterken. 
 
 

2 Evidence based practice in de Opleiding 
 
Het panel geeft aan dat studenten bij Fontys technisch heel goed leren om onderzoek te doen. Je zou je 
zelfs kunnen afvragen of dit wel zo grondig aangeleerd moet worden binnen het HBO. Een HBO 
afgestudeerde wordt niet geacht zelfstandig wetenschappelijk onderzoek te kunnen doen. Hoewel de 
uitvoering van het onderzoek technisch heel goed aangeleerd wordt, mag er wel meer aandacht gegeven 
worden aan de relevantie voor de podotherapie. In de producten die het panel heeft gezien werd deze 
podotherapeutische relevantie niet altijd even duidelijk. Het lectoraat biedt hier met grote onderzoekslijnen 
wel kansen voor, maar deze moeten beter benut worden. Als een podotherapie student afstudeert binnen 
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een grotere onderzoekslijn, moet altijd duidelijk zijn waarom dit onderzoek relevant is voor de ontwikkeling 
van deze student en de podotherapie in het algemeen. 
 

3 Versterken van de positie van beide opleidingen binnen het werkveld 
 
Het panel herkent dat beide opleidingen voorop lopen in het evidence based handelen en interprofessioneel 
samenwerken, maar dat de opleidingen te maken hebben met een werkveld wat daar niet altijd op zit te 
wachten. Het panel geeft aan dat het goed zou zijn om als opleidingen samen te werken om het werkveld 
hierin mee te krijgen. Hierbij zou het helpen als de opleidingen hierin een aantal grote spelers in het 
werkveld aan hun kant weten te krijgen. Op het gebied van interprofessioneel samenwerken zouden de 
opleidingen gebruik moeten maken van best practices uit het werkveld. 
De opleidingen zouden samen ook meer invloed kunnen uitoefenen binnen de beroepsvereniging en 
bovendien zou er gekeken kunnen worden of een verdere professionalisering van het werkveld 
afgedwongen kan worden. De opleiding zou bij het werken met leerwerkplekken bijvoorbeeld eisen kunnen 
gaan stellen aan deze leerwerkplekken. Dit zou uiteindelijk, in de verre toekomst, zelfs kunnen leiden tot 
gecertificeerde leerwerkplekken. 
 
 

4 Formatieve cultuur 
 
Het panel geeft aan dat er een revolutie gaande is in ‘toetsland’. Er is steeds meer een verschuiving van 
summatief toetsen naar een formatieve cultuur. Deze beweging ziet het panel ook bij de opleiding 
Podotherapie. Beroepsvaardigheden worden in de opleiding altijd integraal getoetst, dat betekent dat je 
goed moet nadenken over hoe je dat betekenisvol beoordeelt. Het advies is om het onderwijsconcept goed 
te verbinden met het toetsconcept en hierover steeds het gesprek aan te gaan. Verder is het goed om na te 
denken over de verschillen die er zijn tussen studenten die de opleiding instromen met een MBO 
vooropleiding en die met een HAVO vooropleiding. De verschillen tussen deze studenten vergen een 
andere aanpak in de didactiek. Het advies is hierbij om het didactische repertoire uit te breiden, zodat 
docenten hun lessen kunnen aanpassen op de specifieke studentengroepen. 
Als laatste wordt nog de gedachte gedeeld dat een ultiem summatief moment als het bepalen dat iemand 
afgestudeerd is, vergezeld zou moeten worden van een uitgebreid formatief moment. De student wordt 
vanaf dat moment namelijk als podotherapeut losgelaten in het werkveld en gaat vanaf dat moment nog 
heel veel leermomenten tegemoet. Het zou zelfs goed zijn studenten na een aantal jaren nog eens te 
vragen terug te komen naar de opleiding om de verdere ontwikkeling te bespreken. 
 

 


